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Protokół 12/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Cisowa
w dniu 13.02.2019 r. w siedzibie Rady Osiedla Cisowa przy ul. Brzechwy 78

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1) Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2) Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak;
3) Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło;
4) Zastępca Kierownika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa - Jan Kwiczak;
5) Radna Miasta Kędzierzyn-Koźle – Katarzyna Dysarz;
6) Radna Miasta Kędzierzyn-Koźle – Katarzyna Kukolka-Bogocz;
7) Przewodniczący Zarządu Osiedla Cisowa – Jerzy Rosenhof;
8) Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
9) Przedstawiciel Policji - zastępca dzielnicowego Tomasz Kasprzak;
10) Koordynator ds. rozwoju rynku Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa – Mariusz

Malinowski.

W toku spotkania Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia Budżetu Obywatelskiego
w 2019 r., stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i
remontów na terenie miasta, w tym osiedla Cisowa, oraz udzieliła odpowiedzi na zadane przez
mieszkańców pytania dotyczące funkcjonowania miasta i osiedla Cisowa.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku budżetowym gminy, kwota przypadająca w ramach
Budżetu  Obywatelskiego została zaplanowana w wysokości  ok. 1. 800 000.00 zł, w tym  dla osiedla
Cisowa 107.000,00 zł. Zgłaszanie zadań odbywało się w terminie do 31 stycznia 2019 roku. Do 15 lutego
2019 roku będzie  przeprowadzona weryfikacja zgłoszonych zadań pod względem formalnym.
Dopuszczone do głosowania zadania będą przez mieszkańców wybierane w dniu 27 lutego w siedzibie
rady osiedla Cisowa w godzinach od 16:00 do 20:00 lub elektronicznie od 28 lutego do 31 marca 2019
przy pomocy platformy internetowej www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. W przypadku osiedla
Cisowa wpłynęło 5 zadań:

1) Lustra drogowe i inne (przy wyjeździe z ulicy Radosnej na ul. Fredry);
2) Gazyfikacja Osiedla Cisowa – studium wykonalności;
3) Budowa boiska treningowego przy Stadionie Sportowym w Cisowej ( Za boiskiem w Cisowej, teren

który należy do miasta) Etap I;
4) "Bieg po zdrowie" czyli modernizacja bieżni wraz z oświetleniem stadionu na os. Cisowa - etap I;
5) Doposażona jednostka - bezpieczna dzielnica (Ochotnicza Straż Pożarna w Cisowej - doposażenie

wozów bojowych w sprzęt do ratownictwa technicznego i medycznego).

Prezydent Miasta przypomniała, iż zgodnie z regulaminem można gromadzić przydzielane środki.
Niewykorzystana w danym roku kwota z Budżetu Obywatelskiego zasili pulę środków na kolejny rok.
Gromadzone każdego roku pieniądze pozwolą zgłosić do realizacji większe, wieloletnie zadanie.

II. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

Prezydent Miasta poinformowała, że według danych Ministra Zdrowia, 50% zanieczyszczeń pochodzi z
domowych palenisk. Zwróciła uwagę, jak ważna jest jakość węgla. Straż Miejska podejmuje czynności
kontrolne pod kątem palenia śmieci. Gmina Kędzierzyn-Koźle podjęła działania wspomagające
wszystkich, którzy przechodzą na ogrzewanie ekologiczne, dofinansowując do 50%  koszt zakupu pieca.

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/
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W roku 2018 dofinansowanie wyniosło 900.000 zł. Gmina wraz z PGNiG podjęła wspólne działania na
rzecz promowania ogrzewania gazowego. Przedstawiciele spółki nie chodzą po domach, wszystkie usługi
są darmowe w ramach zawartej umowy z Urzędem Miasta.

Koordynator ds. rozwoju rynku PGNiG wyjaśnił, że z racji tego, iż Cisowa jest osiedlem
niezgazyfikowanym, im więcej złożonych wniosków o wydanie warunków z PSG, tym bliżej do
przyłączenia osiedla do sieci gazowej. Wypełnienie wniosku jest bezpłatne i niezobowiązujące. Koszt
indywidualnego przyłączenia do sieci gazowej wynosi obecnie 2222,98 zł brutto. Urząd Miasta pokryje
połowę tych kosztów.

Prezydent Miasta zwróciła się z prośbą do mieszkańców o zastanowienie i kontakt osób
zainteresowanych z Przewodniczącym Zarządu Osiedla Cisowa, w celu zorganizowania spotkania i
pomocy w wypełnianiu wniosków.

III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDLA CISOWA.

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) z końcem II kwartału tego roku zostanie oddane do użytku  nowo wybudowane hospicjum
zlokalizowane przy ul. Szymanowskiego, które będzie prowadzone przez Caritas;

2) nowo wybrana firma prowadząca inwestycję na kompleksie basenów „wodne OKKO” w czerwcu
tego roku odda basen otwarty, natomiast  w drugiej połowie roku pozostałe części obiektu;

3) zakończono remont Al. Jana Pawła II i remont głównej ulicy w Cisowej, Gmina rozpocznie remonty
bocznych ulic;

4) w sierpniu br. będzie zakończona termomodernizacja PSP nr 19;
5) w drugiej połowie II kwartału br. będzie oddane do użytku wyremontowane targowisko przy ul.

Damrota.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE
FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA  CISOWA.

Mieszkańcy osiedla sformułowali pytania, na które Prezydent Miasta udzieliła następujących odpowiedzi:

1. Jest za mało miejsc w żłobkach. Czy coś wiadomo na temat powstania nowego budynku przedszkola
wraz z oddziałem żłobkowym?

Prezydent Miasta poinformowała, że Gmina musi zabezpieczyć miejsca w przedszkolach, co do żłobków
nie ma takiego obowiązku. Publiczny żłobek przy ulicy Piotra Skargi na osiedlu Pogorzelec zostanie
powiększony o 50 miejsc w marcu/kwietniu tego roku. Co do kompleksu żłobkowo-przedszkolnego nie
ma jeszcze decyzji.

2. Przedszkole na osiedlu Cisowa jest przepełnione, w tym roku miały być w budżecie pieniądze na
rozbudowę. Jest 65 dzieci, brak jadalni. Osiedle się rozrasta, dzieci jest coraz więcej.

Prezydent Miasta poinformowała, że jest projekt, ale trzeba znaleźć dofinansowanie w kwocie 4-6 mln.
zł. Jak będą wolne środki, to będzie to rozważone. Rodzice mogą dowozić dzieci do innych placówek np.
niedaleko miejsca ich pracy.

Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że tyle dzieci w przedszkolu jest na wniosek
rodziców, zapewnił, że 65 dzieci jest to maksymalna liczba. Podkreślił, że Kędzierzyn-Koźle jest jedną z
niewielu Gmin, która ma 294 miejsca w żłobkach.

3. Na wyremontowanej ulicy Jana Brzechwy od skrzyżowania do osiedla Kuźniczka jest za mało przejść
dla pieszych, brak wiat przystankowych.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak  poinformował, że jest to droga powiatowa, Gmina będzie
występować do Powiatu o zwiększenie przejść dla pieszych. Jest zrobiona nowa droga, ławki i wiaty będą
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uzupełniane w tym roku. Jest już 17 wiat do wymiany na terenie Gminy, a koszt jednej wiaty to ok. 20
tys. zł.

4. Było składane pismo  w sprawie przejść dla pieszych do Starostwa i do Pani Prezydent. Jakie są
rezultaty?

Prezydent Miasta powiadomiła, że o tym decyduje Komisja Bezpieczeństwa przy Starostwie Powiatu.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Cisowa Jerzy Rosenhof poinformował, że w dniu wczorajszym dotarła
informacja z powiatu o studium projektowym przejść dla pieszych, w okolicy Straży Pożarnej.

5. Czy projektant przy projektowaniu ma obowiązek sprawdzić fizycznie teren? Przy projektowaniu drogi
w Cisowej uwzględniono za mało zjazdów na pola, które są niedostosowane do pojazdów rolniczych.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak potwierdził, że dobry projektant powinien być na miejscu,
nie wie jak wyglądało w przypadku remontu drogi w Cisowej, bo nie Gmina zlecała opracowanie tego
projektu. Powiadomił, że Gmina jest w trakcie realizacji projektu drogowego w rejonie Radosna-
Nadrzeczna, który będzie w tym roku finalizowany i zwrócił się z prośbą o uwagi w tym zakresie.

Prezydent Miasta wyjaśniła, że Gmina wysyła projekt do zaopiniowania Radzie Osiedla, nie wie jak to
robi Starostwo.

6. Mieszkaniec osiedla poinformował, że nie uzyskał informacji w Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad
o projekcie obwodnicy. Ponadto, wyjazd z ulicy Dolnej jest niebezpieczny, jest tam lustro tylko z jednej
strony, podobnie z ulicy Modrej.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak zachęcił do zgłaszania takich spraw Radzie Osiedla,
decyzję podejmuje Komisja Ruchu Drogowego przy Starostwie Powiatu. Co do obwodnicy Urząd Miasta
może podać trasę, ale bez informacji dotyczących skrzyżowań, czy zjazdu do pól. GDDiA nie ma jeszcze
projektu obwodnicy, są na etapie tworzenia. Za parę miesięcy, jak już będą konkretne rozwiązania
projektowe, odbędzie się spotkanie z zainteresowanymi stronami.

7. Z racji tego, że PGNiG zachęca mieszkańców do składania deklaracji, aby zasilali swoje obiekty z
sieci, czy gmina także składała deklarację do PGNiG, że będzie swoje obiekty zasilała np. szkołę, Dom
Nauczyciela itp.?

Prezydent Miasta powtórzyła, że musi być jak najwięcej wniosków o przyłączenie do sieci gazowej.

8. Czy może być założona sygnalizacja świetlna w rejonie „Cisowianki”? W godzinach szczytu jest tam
bardzo duży ruch.

Pani Prezydent stwierdziła, że wzmożony ruch może być spowodowany zamkniętą ulicą Przyjaźni,
powinno się to zmienić w kwietniu.

9. Występuje wzmożony ruch tirów, które blokują skrzyżowania.

Prezydent Miasta nawiązała do zagadnienia obwodnicy północnej, która powinna powstać na koniec
2022-23 roku, Gmina będzie robić łącznik z ulicą Przyjaźni.

10. W jaki sposób następuje przekształcanie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności gruntu?

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że prawo użytkowania wieczystego jest
przekształcane w prawo własności z automatu. W tym roku będą wysyłane do wszystkich użytkowników
wieczystych stosowne informacje. Na jednej z następnych sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle będzie
podejmowana uchwała uwzględniająca bonifikatę od opłaty z tytułu przekształcania prawa użytkowania
wieczystego w prawo własności gruntu.

11. Uliczki boczne gminne są nieodśnieżane. Na ulicach takich jak Nadrzeczna, Radosna nie ma
chodników, roztopy utrudniają chodzenie.
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Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak powiadomił, że w przypadku ulic Radosna, Nadrzeczna,
jest to problem braku urządzonej drogi, która obejmuje jezdnie, chodniki, oświetlenie, kanalizację itp.
Dokumentacja jest w trakcie realizacji, w tym roku powinno być pozwolenie na budowę. Dodał, że
przyjęta została zasada odśnieżania tylko głównych dróg, aby pieniądze zostały na inne ważne zadania.
W skrajnych sytuacjach jest zlecane odśnieżanie doraźne.

12. Prośba o progi zwalniające na uliczkach w drugiej części osiedla.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak stwierdził, że mieszkańcy nie chcą progów przy domu,
ponieważ przejazd przez progi jest głośny. Zwrócił się z prośbą o składanie wniosków do Rady Osiedla
lub Urzędu Miasta. Musi być zgoda większości mieszkańców.

13. Ciężko dojechać i dojść do końca ulicy Fredry z powodu nieutwardzonej drogi.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyraził przypuszczenie, że jest to kwestia własności
terenu, sprawdzi tą sytuację. Najczęściej jest to wykonywane z całą infrastrukturą, ale w uzasadnionych
przypadkach takie końcówki drogi są tymczasowo utwardzane.

14. Czy gazyfikacja nie uszkodzi nowej drogi?

Prezydent Miasta zapewniła, że będzie to tak zrobione, aby nie zniszczyć drogi i chodników. Dodała, że
zdrowie jest najważniejsze.

V. INFORMACJE DODATKOWE.

Zaproszony na spotkanie przedstawiciel Policji - zastępca dzielnicowego, przedstawił następujące
informacje i komunikaty:
1) poinformował, że można przejść przez ulicę w odległości do 100 m od przejścia dla pieszych z

zachowaniem ostrożności;
2) poinformował o skuteczności działań policji, dzięki korzystaniu przez mieszkańców z nowej aplikacji

„Krajowe mapy zagrożeń bezpieczeństwa;
3) przestrzegł mieszkańców przed oszustwami dokonywanymi wobec seniorów i zaapelował o większą

czujność.

Trener zatrudniony w PSP nr 18 w Cisowej podziękował za dobrą współpracę, za wybudowanie hali i
boiska, z których dzieci mogą korzystać.

Przewodniczący Zarządu Osiedla Jerzy Rosenhof zwrócił się z pytaniem o wybudowanie na osiedlu
Cisowa nowej remizy Straży Pożarnej.
Prezydent Miasta odpowiedziała, że trzeba jeszcze poczekać, ponieważ w najbliższym czasie będzie
wykonywany remont remizy na osiedlu Miejsce Kłodnickie, a są to konkretne pieniądze.

Na koniec spotkania Prezydent Miasta podkreśliła, że zgodnie z ustawą nie można palić zawilgoconym
drewnem. Straż Miejska ma specjalne urządzenia, które badają stopień zawilgocenia drewna. Są
przeprowadzane kontrole, najczęściej na wniosek sąsiadów.

Po przedstawieniu wyżej wymienionej informacji, zakończono spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle z mieszkańcami osiedla Cisowa.

Protokołowała: Xymena Wąsowicz


